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Još 22 inovativna leka na listi RFZO 

U Republičkom fondu za zdravstveno osiguranje u Beogradu danas su potpisani ugovori za 22 inovativna leka koji 

su na novoj listi lekova RFZO. 

Na listu lekova dodata su nova 22 inovativna leka za različita maligna oboljenja, kao i za multiplu sklerozu i za 

psorijazu. 

V. d. direktora RFZO Sanja Radojević Škodrić izjavila je na ceremoniji potisivanja ugovora da je, zahvaljujući 

višestrukom povećanju budžeta i proširenju liste inovativnih lekova, povećana i dostupnost inovativnih terapija. 

"U proteklih šest godina na listu inovativnih lekova stavljeno je njih 96. Budžet za njih je višestruko povećan i u ovoj 

godini bio je 30 milijardi dinara. Iznosi za inovativne lekove nisu jednokratni i nastavićemo sa stvaranjem 

inovativnih lekova", rekla je Radojević Škodrić. 

Bojan Trkulja, direktor Udruženja proizvođača inovativnih lekova "Inovija" smatra da je rekordno proširenje liste 

najbolji pokazatelj da je država predvođena republičkim fondom prepoznala značaj najsavremenijih lekova koje 

medicina danas može da pruži. 

Prema saopštenju RFZO, novi inovativni lekovi su za sledeća oboljenja: 

- Šest za karcinom dojke, tri leka za karcinom pluća, jedan lek za karcinom prostate, četiri leka za adjuvantni 

melanom, jedan lek za kolorektalni karcinom, jedan lek za karcinom jetre, jedan lek za multipli mijelom, tri leka za 

psorijazu i dva leka za multiplu sklerozu 

Na listu je dodato i 36 novih lekova za bolesti koje se već leče o trošku RFZO – tzv. “no budget“ lista: 



 
 

- Za HIV, hepatitis B, dijabetes, hroničnu opstruktivnu bolest pluća, Kronovu bolest i ulcerozni kolitis, anestetici, 

kontrastna sredstva, antidepresivi i druga oboljenja. 

 

 

"IMAMO SLUČAJ DETETA KOJE U ISTO VREME IMA VELIKI KAŠALJ, RSV I KOVID!" Udruženi virusi napadaju 

mališane: Lekari upozoravaju da su SIMPTOMI DRAMATIČNI 

Među mališanima kruži oko 200 respiratornih virusa, tek nas čeka povećanje broja obolelih od gripa, ali i drugih 

virusnih infekcija među kojima je i respiratorni sincicijalni virus (RSV), korona kao i veliki kašalj koji je zapravo 

bakterijska infekcija. 

Brojni virusi već haraju, mnogi su pod temperaturom, slomljeni, kašlju, kijaju... Kako je pred nama bez sumnje doba 

godine kada ćemo se viđati sa više ljudi i mnogo više cirkulisati, očekuje se da virusi tek podivljaju te je preporuka 

lekara da posebno povedemo računa kako na dar ne bismo dali ili dobili neku respiratornu infekciju koja može da 

nas prikuje za krevet, ali i izazove ozbiljnije komplikacije. 

Prema rečima doktorke Slavice Maris, u prethodnih 4, 5 nedelja povećan je broj dece kako na ambulantnom 

lečenju, tako i na bolničkom. 

Šta se dešava kada dođe do preplitanja, pa i komplikacija kod ovih bolesti u "Jutro na Blic" govorile su dr Slavica 

Maris, epidemiolog Gradskog zavoda za javno zdravlje i doktorka Olivera Ostojić, načelnica Bolnice za dečije plućne 

bolesti KBC „Dragiša Mišović“. 

Veliki je broj dece koja imaju udružene infekcije 

Prema rečima njih dve, nema tako malog broja dece koji imaju udružene virusne infekcije. 

- Imamo ne tako mali broj dece koje imaju koinfekciju. Više virusnih infekcija, odnosno i bakterijske, udružene 

infekcije. Imali smo jedan interesantan slučaj. Dete je imalo veliki kašalj, naravno svaka infekcija utiče na slabljenje 



 
 

imuniteta i onda se na tako oslabljen imunitet nakalemila infekcija respiratornog sincicijalnog virusa i kovid. Ima i 

drugih kombinacija, ali nije tako mali broj osoba koje imaju te udružene infekcije - izjavila je dr Ostojić. 

Dr Maris ističe da sve krene kao neki blaži virus, prelazi na bronhitis, koji može da dovede i do upale pluća. 

- Zavisi od tipa virusa, zavisi od virulentnosti, zavisi od opšteg stanja, od trenutnog imuniteta deteta. Deca koja idu 

u vrtić i koja su stalno izložena virusnim infekcijama, a koja ne prave pauzu tim virusnim infekcijama, u jednom 

trenutku se ona iskomplikuju. Ima preko 200 respiratornih virusa koji kruže u prirodi i sve zavisi od njihove 

virulentnosti, u tom trenutku od stanja organizma koji oni napadaju i od toga da li je već taj naš imunitet, odnosno 

taj dečji imunitet nekako oštećen tim silnim virusnim infekcijama - kaže dr Maris. 

Dodaje da ne mora svaki virus da se zakomplikuje i da je jako važno da se brine o jačanju imuniteta kod deteta. 

- Ne mora da znači da će se svaki virus komplikovati, to je na nama da vidimo kako ide, a na roditeljima jeste da 

paniče, paze i da preduzmu sve ono. Kada krene virusna infekcija uvek treba ići prvo na čišćenje gornjih 

respiratornih puteva, znači ono što mi zovemo toaleta, nosa, o dovoljnoj hidriranosti, o uzimanju, sad da ne 

pričamo sve ono: sveže voće i povrće itd. Vitamina. I naravno malo povući dete iz kolektiva, koliko je to moguće da 

se oporavi dan, dva, tri i videćemo onda - kaže dr Maris. 

Doktorka Olivera Ostojić objasnila je i kako i zašto treba ispirati nos kod deteta: 

- Iako su otorinolaringolozi mnogo pozvaniji da pričaju na ovu temu, savetuje se korišćenje hipertoničnih rastvora. 

Oni su zgodni za vlažne sluznice, najbolji su za njeno obnavljanje, jer ona mora biti vlažna kako bi ispunila svoju 

ulogu da stvara antitela protiv virusa i da bude barijera za ulazak virusa u organizam - kaže dr Ostojić za "Blic TV". 

Ističu da je veoma važno, ukoliko dete kašlje četiri nedelje, uraditi rendgenski snimak kako bi se utvrdio o čemu je 

reč. Napominji i da neadekvatno lečenje velikog kašlja može izazvati komplikacije ne samo na plućima, već i 

neurološke. 

Klinička slika, razlika između korone i gripa 

Iako mališani pokazuju dramatičnu kliničku sliku: jak kašalj, zacenjivanje, povraćanje, visoke temperature itd, 

bolnički se leče samo zbog uzrasta. 

Epidemiolog dr Slavica Maris ističe i da ćemo grip najčešće prepoznati po naglom početku. 

- Grip ide na rez, izuzetna malaksalost, glavobolja je prisutna, gušobolja, dijareja, često je to kod manje dece i to je 

ono što nam može ukazati da je reč o gripu. Koronu otkrijemo tek ako testiramo pacijenta, pa se test pokaže 

pozitivan - kaže dr Maris. 

 

 

 



 
 

 

 

„U mesecu darivanja, darujte najlepši poklon – život“: Apel svim davaocima, rezerve krvi smanjene 

Uoči novogodišnjih praznika, zalihe krvi drastično su smanjene. Institut za transfuziju krvi apeluje da pomogne ko 

može. 

Kako javlja reporterka N1, najviše nedostaju nulta i A grupa. 

Mirjana Knežević iz Instituta za transfuziju krvi se zahvalila svim ljudima koji se odazivaju pozivima i dolaze da 

redovno daju krv. 

„Jesu rezerve smanjene, ovo je period godine karakterističan po smanjenim rezervama, što zbog praznika i zimskog 

raspusta. Primećujemo da jeste slabiji odziv davalaca krvi, najviše nedostaju A i nulta krvna grupa, kako pozitivna, 

tako i negativna“, kaže Knežević. 

Trenutno su, kaže ona, rezerve na jednoipodnevnom nivou. 

„Optimum je da su trodnevne, ideal da su petodnevne. Nema svih grupa podjednako. Neke krvne grupe imamo i za 

tri dana, neke ni za pola dana“, kaže. 

U mesecu darovanja, pozvala je ljude da daruju najlepši poklon, a to je – život. 

Institut ne radi samo 31. decembra i 7. januara. 

„Radimo i 1, 2. i 6. januara za dobrovoljne davaoce od 8 do 15h“, kaže. 

Ova godina je po broju prikupljenih jedinica krvi, kaže ona, bolja u odnosu na prethodnu. 

„Primećuje se da naši sugrađani jesu humaniji i da su svesni koliko je važno redovno davati krv. Bilo je dosta 

programa i čekanja koje nisu zadovoljene od kovida, nisu sve operacije sprovedene, dosta ima pacijenata koji su na 



 
 

listama čekanja, dosta programa se obavljalo zaostalih, naša populacija je dosta starija, imamo dosta ljudi za koje je 

uvek potrebna krv“, kaže. 

Na sajtu Instituta se građani mogu informisati o lokacijama na kojima mogu dati krv. 

„Danas je autobus u Osečini, Loznici, Smederevu, a Crveni krst Obrenovca organizuje novogodišnju akciju. I u GO 

Novi Beograd je organizovana akcija, gde je pripremljen i simboličan paketić za sve građane“, kaže ona. 

Tokom izveštavanja iz Instituta i naš kolega sa N1 je pokazao humanost i dao krv. 

 

NAJBOLjI STUDENTI MEDICINE DOBILI POSAO U KLINIČKOM CENTRU VOJVODINE Endokrinologija jе ostvarеnjе 

sna 

Marijana Vlačić, Milan Mirković i Stеfan Janičić su mеđu dеsеt mladih lеkara koji su kao najbolji studеnti dobili 

posao u Univеrzitеtskom kliničkom cеntru Vojvodinе prеko Ministarstva zdravlja. 

Ukupno jе zaposlеno njih stotinu u cеloj Srbiji i svima jе prosеk vеći od 9,70, od čеga jе njih 20-tak zaposlеno u 

Novom Sadu, a u Univеrzitеtskom kliničkom cеntru Vojvodinе ih jе dеsеtoro. Ovo trojе mladih jе na spеcijalizaciji iz 

intеrnе mеdicinе i kažu da im jе to i bila žеlja. 

Svi trojе su na еndokrinologiji, položili su državni ispit, volontirali, a potom dobili i posao. 

- Čast jе biti zaposlеn prеko ovakvog programa, a zahvalni smo i Kliničkom cеntru, koji jе prеpoznao našu žеlju i 

ispunio jе – ispričala jе Marijana Vlačić. 

Ona napominjе kako sе kod njе ljubav prеma mеdicini razvila u dеtinjstvu, a kasnijе jе to postala еndokrinologija. 

- To mi jе prva i poslеdnja ljubav u mеdicini – kroz osmеh jе kazala Vlačić. 



 
 

Marijana Vlačić, Milan Mirković i Stеfan Janičić su mеđu dеsеt mladih lеkara koji su kao najbolji studеnti dobili 

posao u Univеrzitеtskom kliničkom cеntru Vojvodinе prеko Ministarstva zdravlja 

Stеfan Janičić kažе kako mu sе u dеtinjstvu razvila ljubav prеma prirodnim naukama, a kasnijе jе to prеraslo u 

ljubav prеma mеdicini. 

- Tokom studija sam zavolеo intеrnu mеdicinu i smatram da jе ona kraljica mеdicinе. Ona saglеdava čovеka u cеlini 

i holitički princip sе najvišе oglеda u intеrnoj mеdicini – ispričao jе Janičić i dodao kako su svi trojе na doktorskim 

studijama, tе sе nadaju da ćе imati karijеru kao kliničari, ali sе nadaju i akadеmskoj karijеri. 

Dužnosti na Klinici za еndokrinologiju, dijabеtеs i bolеsti mеtabolizma, gdе svo trojе radе, počinju im u 7 sati 

ujutro, kada obilazе pacijеntе i provеravaju kako su provеli noć. Potom idu u vizitu sa ordinirajućim doktorom, 

kada sе razmatraju daljе procеdurе lеčеnja. Tokom dana su na Klinici, prеglеdaju pacijеntе, imaju i prijеmе i 

otpustе pacijеnata, ali i učе od starijih doktora. 

- Drago nam jе što Ministarstvo zdravlja prеpoznajе i sluša mladе ljudе i trudi sе da nam pomognе. Nadamo sе da 

ćе takva praksa biti i ubudućе – kazao jе Milan Mirković. 

Marijana Vlačić jе istakla kako jе ovakva praksa Ministarstva jako dobra za mladе lеkarе. 

- Mladi lеkari odlazе da živе i radе u inostranstvo, a ovako, kada smo dobili posao, mi ostajеmo – poručila jе Vlačić. 

Svo trojе kažu kako su mladi lеkari dobili spеcijalizacijе kojе su žеlеli, a da su osim njih u UKCV, nеki dobili posao i 

na nеkom od instituta u Srеmskoj Kamеnici, kao i u Dеčjoj bolnici. 

 

 

Napadnut lekar u KBC Zvezdara 

Lekar zaposlen u Kliničko-bolničkom centru Zvezdara pretučen je sinoć na radnom mestu, pišu beogradski mediji. 

Kako Danas nezvanično saznaje u MUP-u, policija je dobila prijavu sinoć oko 23 i 55 da je muškarac zadao udarac 

lekaru. 



 
 

Osumnjičeni, koji je 1996. godište, je saslušan i protiv njega će biti podneta krivična prijava za nasilničko ponašanje 

i nanošenje teške telene povrede. 

 

Klinika za psihijatriju obeležila vek postojanja 

U njoj se godišnje obavi između 15.000 i 18.000 pregleda, a najveći broj osoba potraži pomoć zbog depresivnih i 

drugih afektivnih poremećaja, kao i poremećaja iz shizofrenog spektra 

Klinika za psihijatriju Univerzitetskog kliničkog centra Srbije, u kojoj se leče najteži duševni bolesnici, u 2023. 

proslavila je sto godina postojanja i rada. Prema rečima profesora dr Milana Latasa, psihijatra i direktora ove 

zdravstvene ustanove, u njoj se svake godine obavi između 15.000 i 18.000 pregleda, a najveći broj osoba potraži 

pomoć stručnjaka zbog depresivnih i drugih afektivnih poremećaja, kao i poremećaja iz shizofrenog spektra, koji 

zahtevaju bolničko lečenje. 

„Mi smo tercijarna ustanova koja zbrinjava najteže poremećaje i najteže pacijente, pa se kod nas pre svega leče 

oboleli od teških duševnih poremećaja. Međutim, primećujemo da raste broj osoba koje pate od anksioznih 

poremećaja, kao i onih kojima je potrebna pomoć stručnjaka zbog stresova svakodnevice. Masakr koji se desio u 

Osnovnoj školi „Vladislav Ribnikar” i masovno ubistvo u Duboni i Malom Orašju, veoma su potresli sugrađane, pa je 

pomoć naših psihijatara i psihologa potražio veliki broj prijatelja i članova porodice ubijenih đaka i mladih osoba, ali 

i osoba iz opšte populacije koje su bile izuzetno traumatizovane ovim događajem”, ističe prvi čovek Klinike za 

psihijatriju. 

Rezultati prve nacionalne epidemiološke studije o rasprostranjenosti psihijatrijskih poremećaja kov 2 soul, govore 

da svaka šesta osoba u opštoj populaciji ispunjava kriterijume za neki od dvanaest najčešćih psihijatrijskih 

poremećaja, bez obzira na to da li ima zvaničnu dijagnozu ili ne. To znači da oko 700.000 naših sugrađana ima 

jednu od dvanaest najčešćih duševnih poremećaja, među kojima su i velika depresivna epizoda, panični poremećaj, 

generalizovani anksiozni poremećaj, agorafobija, socijalno anksiozni poremećaj, opsesivno-kompulsivni poremećaj 

i posttraumatski stresni poremećaj. Iako je ovo veoma deprimirajuća statistika, naš sagovornik smatra da u opštoj 

populaciji još veći broj ljudi nosi preteški teret duševnih bolesti. On, međutim, primećuje da  je pandemija skrenula 

pažnju na značaj očuvanja mentalnog zdravlja i doprinela destigmatizaciji osoba sa mentalnim problemima, pa 

sada veći broj ljudi odlučuje da traži pomoć stručnjaka za dušu. 



 
 

„U prvoj i drugoj godini pandemije, manji broj ljudi obraćao se za pomoć stručnjacima Klinike za psihijatriju, jer su 

ljudi imali strah od zaražavanja i izbegavali su socijalne kontakte, pa i odlaske kod lekara. Sada se broj pacijenata 

vratio na neki predpandemijski nivo”, ističe dr Latas. 

On, međutim, skreće pažnju na činjenicu da se ozbiljni mentalni problemi neće rešiti sami od sebe, niti uz pomoć 

prijatelja i članova porodice – koliko god da nas bliske osobe vole i misle nam dobro. Kada su u pitanju ozbiljne 

psihijatrijske bolesti, preporuka glasi – pomoć lekara treba potražiti što ranije, kako se ne bi izgubilo dragoceno 

vreme za dijagnostiku i terapiju. 

Iako je zvanično otvorena predavanjem dr Lazara Stanojevića 1923. godine, Klinika za psihijatriju dobila je svoju 

zgradu tek nekoliko godina kasnije, a u ovoj medicinskoj ustanovi radila su velika imena naše psihijatrije – počev od 

Vladimira Vujića, po kome je nazvan i dispanzer na Avali, preko Uroša Jekića, koji je bio ministar zdravlja, pa sve do 

Srboljuba Stojiljkovića. Prva angažovanja psihologa u zdravstvu počela su upravo na klinici za psihijatriju, a prvi 

klinički psiholog koji je počeo praktični rad u ovoj ustanovi bila je Milica Petrović, koja je studirala u Parizu i 

zaposlila se u ovoj klinici na poziv profesora Vujića. Nakon nje, zaposlen je i profesor Josip Berger, velikan kliničke 

psihologije, rodonačelnik psihodijagnostike u Srbiji i jedan od utemeljivača transakcione analize u našoj zemlji. 

Svih ovih godina Klinika za psihijatriju bila je nastavna baza za specijalizaciju za medicinsku psihologiju Medicinskog 

fakulteta, a veliki broj psihologa zaposlenih u zdravstvu imao je prilike da uči i radi na ovoj klinici. Klinika za 

psihijatriju je i nastavna baza Medicinskog fakulteta u Beogradu, koja se bavi zdravstvenom, obrazovnom i 

naučnoistraživačkom delatnošću. A dr Milan Latas veoma je ponosan na činjenicu da na klinici danas radi veliki broj 

mladih i ambicioznih lekara zahvaljujući kojima srpska psihijatrija ne treba da brine za svoju budućnost. 

 

Razmena iskustva o vaskularnom zdravlju i preporukama za merenje pritiska 

Veliki 18. međunarodni godišnji sastanak Svetskog društva za vaskularno zdravlje u organizaciji prof. dr Nebojše 

Tasića, predsednika ovog udruženja i pomoćnika direktora Instituta za kardiovaskularne bolesti „Dedinje”, i prof. dr 

Rolanda Asmare, predsednika organizacionog odbora, održan je ovih dana u Parizu pred velikim brojem svetski 

priznatih stručnjaka i profesora iz kardiologije, vaskularne medicine i drugih zdravstvenih oblasti. 



 
 

Na skupu su održane brojne sesije posvećene vaskularnom zdravlju, faktorima rizika, telemedicini i drugim 

aktuelnim zdravstvenim problemima. 

Profesor dr Nebojša Tasić kaže za „Politiku” da je veoma bila značajna sesija Udruženja HISPA i Svetskog udruženja 

za vaskularno zdravlje o metodama upravljanja primarnom i sekundarnom prevencijom, gde je fokus stavljen na 

prevenciju srčanog i moždanog udara. O kardiovaskularnom zdravlju kod žena govorio je profesor dr Iva Mintale iz 

Letonije, o HISPA programu personalizovane i multidisciplinarne prevencije kardiovaskularnih bolesti dr Tasić, o 

dislipidemiji profesor dr Marat Ježov iz Rusije, a o konceptu smanjenja štetnosti kod pušača profesor dr Ruven 

Cimlihman iz Izraela. Nakon skupa pripremljen je poseban zajednički dokument posvećen preporukama za merenje 

krvnog pritiska i drugim dijagnostičkim metodama. 

– Aktivno učešće na skupu imali su i članovi HISPA centra Instituta za kardiovaskularne bolesti „Dedinje”. Dr Milan 

Arsić je izazvao veliku pažnju svojom temom „Prevalenca pušenja i gojaznosti kod administrativnih radnika s 

primenjenim HISPA programom”, dok je dr Marko Filipović s temom „Markeri povišenih vrednosti brzine pulsnog 

talasa kod kardiovaskularnih pacijenata” osvojio nagradu za najbolji apstrakt i poster prezentaciju na ovom 

kongresu – istakao je dr Tasić. 

 

Od aprila otkriveno 350 aneurizmi trbušne aorte, pregledano 8.000 građana 

Od aprila, kada je započet pilot projekat skrining aneurizme trbušne aorte u gradovima širom Srbije pregledano je 

8.000 građana, a otkriveno 350 aneurizmi, rečeno je danas na konferenciji za medije posvećenoj završetku te 

kampanje za ovu godinu. Rezultate je predstavio vaskularni hirurg i inicijator programa dr Igor Končar iz Klinike za 

vaskularnu i endovaskularnu hirurgiju UKCS, a konferenciji je prisustvovala i ministarka zdravlja Danica Grujičić. 

Končar je rekao da su tokom kampanje građani izrazili veliku zainteresovanost za taj pregled. 

„U prvoj fazi su naši doktori sa Klinike za vaskularnu i endovaskularnu hirurgiju bili deo tima koji je išao po Srbiji i 

uradili 4.000 pregleda. Nakon tih pregleda po zemlji, shvatili smo da je učestalost aneurizmatskih bolesti veća nego 

što smo očekivali. Takođe, videli smo da postoji veliko interesovanje javnosti, pa smo zahvaljujući Ministarstvu 

zdravlja i u poslednjih mesec dana uradili još oko 4.000 pregleda. U drugoj fazi otkriveno je 150 aneurizmi. 



 
 

Odnosno, ukupno na 8.000 pregledanih u oba ciklusa otkrili smo 350 aneurizmi što je tri puta veća učestalost nego 

u Engleskoj i Švedskoj”, istakao je on. 

Končar je zahvalio ministarki na podršci, takođe i lekarima iz Kruševca, Novog Pazara, Zaječara, iz KBC Bežanijska 

kosa i UKCS, koji su učestvovali u kampanji. Grujičić je poručila da će Ministarstvo zdravlja nastaviti da pruža svu 

moguću podršku projektu skrininga aneurizme trbušne aorte. 

„Preventiva je nešto na čemu radimo poslednjih godinu dana veoma intenzivno. Naša ideja je da ne samo 

neurologe po bolnicama i domovima zdravlja obučimo za izvođenje tog skrininga, već u perspektivi i lekare opšte 

prakse u čije će svakodnevne veštine stati i analiza ultrazvuka”, poručila je ministarka, prenosi Tanjug. 

Dodaje da je zahvaljujući programu spaseno više stotina života i obećava da će se sa tim skriningom nastaviti i u 

toku naredne godine. 

„Kada se aneurizma kasno otkrije znamo da može da ima smrtnih ishoda, tako da još jednom čestitke mojim 

mlađim kolegama na ideji, a još jednom da ponovim da je ovo potvrda da ima ko da leči pacijente u Srbiji”, rekla je 

Grujičić. Direktor Klinike za vaskularnu i endovaskularnu hirurgiju Kliničkog centra Srbije Dušan Kostić takođe je 

uputio zahvalnost resornom ministarstvu, jer je, kako je rekao, prepoznat značaj tih skrininga. 

Marko Dragaš, vaskularni hirurg iz Klinike za vaskularnu i endovaskularnu hirurgiju UKCS ocenio je da je podignuta 

svest o aneurizmi, upravo putem tog projekta. „Ne samo da smo otkrili značajan broj aneurizmi i spasili dosta 

života, već smo kampanjom značajno i podigli svest o problematici aneurizme trbušne aorte i delovali, nadam se, 

edukativno u zdravstvenom pogledu”, zaključio je Dragaš. 

 


